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Referat Bestyrelsesmøde  
Tirsdag den 5. december 2023 

Kl. 17.00 – 19.00 
Afd. Kværndrup 

 
Mødedeltagere: Bestyrelsen  
Referent HJ                                                                                
Afbud: til mejls@fmk.dk  
 
Afbud:  
 

Punkt 1 Godkendelse af Dagsorden 

Ansvarlig Britta 

Sagsfremstilling Ja – det blev den 

Bemærkninger Farverne på dagsordenen er for at give en fornemmelse for hvilken type 
punkt det er.  
Grøn= ramme og indhold er til debat 
Gul = enten ramme eller indhold er til debat 
Rød= orienteringspunkt 

Beslutning  

 

Punkt 2 Nyt fra Landsbyordningen (15.min) 

Ansvarlig ME, AS, HJ 

Sagsfremstilling  
Nyt fra ledelsen:  
HJ: Der har været en del sygdom i personalegruppen. Det går fremad. Der 
er gode juletraditioner i SFO og i skoledelen. Der øves Lucia og krybbespil. 
  
AS: Er kommet godt i gang. Der er en del debat om madsituationen bl.a. 
morgenmaden. Det er tanken, at det skal være ens for begge børnehuse. 
Der er personalemøde i den kommende uge. 
 
ME: I det kommende år kommer I til at høre mere om meddelelsesbogen. 
Det er en erstatning for elevplaner. Det handler om status på to fag – et til to 
udviklingspunkter, notater om særlige indsatsområder.  
Meddelelsesbogen kommer til at være tilgængelig på Aula. Momo er 
nedlagt. 
Det er snart tid til MUS. Vi er således i den forbindelse så småt i gang med 
planlægningen af det kommende skoleår.  
 
Indskrivning slutter den 10. dec. 
Indskrivningstal pr. 6. december 23. 
Ryslinge: ca. 14 lige nu 
Kværndrup: ca. 8. Det er ikke mange elever 
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Vi håber, der kommer flere elever på begge afdelinger. 
 
Hvordan kan vi reklamere noget bedre for skolen. Der var en snak om, at det 
kan være svært at reklamere på sociale medier 
 
Der er et PR-udvalg i bestyrelsen, som kan have en opmærksom på det.   
 
Nyt fra medarbejderne:  
Det er jul og vinter. Det er hyggeligt, men også travlt og mange 
arrangementer.  
Både børn og voksen har sygdom. Der er julearrangement i næste uge i alle 
afdelinger. 

Bemærkninger  
 

Beslutning   

 
 

Punkt 3 PALS / Fællesskabende Læringsmiljøer (15.min) 

Ansvarlig ME 

Sagsfremstilling Status på PALS, Fællesskabende læringsmiljøer og mellemformer 

Bemærkninger ME orienterede om, hvad der bliver arbejdet med i denne tid.  
Retning for det pædagogiske arbejde i Landsbyordningen 
 
Kort orientering: 
 

Fokus på mobning og mobbelignende adfærd. Der er blevet arbejdet 
med nogle cases, for at vi som personalegruppe kan reflektere over 
forskellige dilemmaer 
Forventningstavler er blevet udviklet og afprøvet. 
Fællesskabende læringsmiljøer er blevet kædet sammen med PALS- 
grundlaget 
 
Status på Mellemformer: 
Der arbejdes centralt med at tænke nyt i forhold til formen og 
rammerne for ”mellemformer”. 
Der skal ligeledes være et grundlag for, hvordan visitationen skal 
udmøntes. 
Vi er ikke endnu i mål med den endelige procesplan. Det rulles ud i 
løbet af foråret.  
Der er endnu ikke taget en beslutning om en endelig form på, 
hvordan mellemformerne skal se ud. Tre Ege Skolen er i en særlig 
situation, fordi vi har to matrikler.  
ME fortalte om nogle af de dilemmaer og udfordringer, der kan opstå i 
forbindelse med udrulningen af mellemformer.  



                                 
 

Børnehaven Eventyrhuset, 
Afd. Ryslinge &       Afd. Kværndrup & 
SFO Kålormen                                                             SFO Slottet                                                                         Børnehuset Oasen                                
Graabjergvej 10                                                           Kirkevej 3                                                                            Kirkevej 12 
5856 Ryslinge                                                              5772 Kværndrup                                                                 5772 Kværndrup   

 

På mødet var der en længere snak om, og spørgsmål til, hvordan 
man kan forestille sig at ”mellemformerne” skal se ud, og ligeledes 
hvilke dilemmaer og udfordringer der kan være i forbindelse med 
udrulningen af de nye mellemform/ lokale specialklasser.  
 

- Pædagogisk lørdag 20/1-2024. Vi har besluttet, at det er en dag for 
hele landsbyordningen. Det er tanken at hele landsbyordningen skal 
have en fælles platform, så vi kan arbejde frem imod, at der er en rød 
tråd fra børnehave til skoledel. Sammenhængskraft skal der også 
arbejdes med. 

 

Beslutning   

 

Punkt 4 Budget 2023 (20.min) 

Ansvarlig ME 

Sagsfremstilling Budgetopfølgning pr. 27/11 
 

• Kort gennemgang af budget for skole/SFO og Dagtilbud 
 
ME orienterede om, hvordan det står til med økonomien. 
Grundet bl.a. nogle af de sygdomsforløb der har været i personalegruppen i 
det forløbne år, så ser det ud til at økonomien er stram 
Desuden har det stor betydning, hvor mange elever vi har i klasserne.  
Dagtilbuddene kører godt og stabilt. Økonomien her er god, sådan som det 
ser ud nu.  
Vi må selvsagt ikke blande økonomien fra børnehusene til skoledelen.  
 
Lige nu ser det ud til, at vi kommer ud af 2023 med et betydeligt underskud 
på skole/SFO.  
 

Bemærkninger Det endelige resultat er endnu ikke på plads. 
ME holder bestyrelsen opdateret på udviklingen. 
Ved det næste møde præsenteres det forventede årsresultat for budget 23. 

Beslutning   

 
 

Punkt 5 Kanpla - Skolemad (15.min) 

Ansvarlig Alle  

Sagsfremstilling Vi skal tage en beslutning om, om vi skal sætte i gang med madordningen.  
Elevrådene har et stort ønske om, at der tilbydes madordning. 
Der var en snak om, om det kun skal tilbydes til 4. – 6. klasse?  
Hvordan skal kontrollen foregå i forhold til udleveringen af mad? 
Hvordan skal man, eller skal man bruge personaleressourcer på 
udleveringen? Det skal undgås så vidt det er muligt.  
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Det er sandsynligt, at der er en prøveperiode på, om der er bestillinger nok 
til at ordningen kan betale sig for udbyder.  
 

Bemærkninger Vi skal træffe en beslutning om, hvorvidt det skal været et kommende tilbud 
for indskoling og mellemtrin efter nytår. 
Det er dejligt at kunne imødekomme elevrådets ønske om, at der skal være 
en madordning på Tre Ege Skolen. 
 
Det blev foreslået, at vi prøver at sætte en prøveperiode i gang.  
 

Beslutning Det blev besluttet, at tilbuddet om madordningen er en besked, der kommer 
fra bestyrelsen og direkte til forældrene, med en orientering om hvordan 
madordningen skal foregå.  
Det er på den måde et signal om, at det er forældrenes ansvar at bestille 
maden.  
På den måde sendes et signal om, at det ikke er skolens personale, der er 
ansvarlig for tilbuddet. 
ME snakker med købmanden, og så får vi nærmere besked om, hvornår det 
skal træde i kraft.  
 

 
 
 

Punkt 6 Orientering om nyt tilsynssystem Hjernen og Hjertet (15.min) 

Ansvarlig AS 

Sagsfremstilling Kort præsentation af nyt tilsynsmodul, der er en del af daginstitutionerne 
ME fortalte om baggrunden for projektet.  
FMK har tilkøbt systemet Hjernen og Hjertet. Det er et system, som skal 
sikre at fortællingen om det enkelte barn bringes videre til de rette personer- 
bl.a. til skolen, og således sikre den røde tråd for barnet.  
Der er flere perspektiver, der skal tages i betragtning.  
Det er et forsøg på at lave en evaluering på børnene trivsel. Det skal gerne 
være et middel til at få fokus og opmærksomhed på børnenes trivsel og 
udvikling.  
AS gav eksempler på, hvordan evalueringen foregår. 

Bemærkninger  
Præsentation af den nye kommunale digitale løsning til understøttelse af 
arbejdet med udvikling og dokumentation af kvalitet i dagtilbud. 
 
Ang. minimumsnormeringerne: Vi skal dokumentere og sikre, at vi lever op 
til minimumsnormeringen og sikrer at kvaliteten er i orden.  
 
Der kommer tilsyn i vores 2 dagtilbud fra konsulenter i Forvaltningen i foråret 
24. 

Beslutning  
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Punkt 7 Evaluering af åbenhus arrangement (15. min) 

Ansvarlig HJ 

Sagsfremstilling På begge afdelinger er arrangementerne forløbet godt. Der var forventeligt 
fremmøde på begge afdelinger, og stemningen på møderne var god.  
Der var forskel på programmet på de to skoleafdelinger.  
 

Bemærkninger Arrangementet skal fremadrettet være en god blanding af nyttig information 
om skolen til forældrene, men også gode oplevelser for børnene. Dette er i 
fokus, når arrangementerne skal evalueres og gentænkes til det kommende 
år. 
Det er godt at inddrage nogle af de store elever til arrangementet.  
Det er vigtigt at arrangementet ligger tidligere på året.  
Det er godt at få forældrene i tale, uden at eleverne forstyrre informationen. 
Skal man evt. lave en legedag for mulige skolestartere. I forvejen er der tæt 
samarbejde mellem skole og børnehave med henblik på, at de ældste i 
børnehaverne får en god overgang til skoledelen.  
 

Beslutning • Tidsrammen for arrangementet skal være længere. Evt. 1,5 time 
 

• Vi skal overveje, hvordan vi kan komme ud til flere familier i 
skoledistriktet 
Denne problematik kommer på som punkt til et bestyrelsesmøde efter 
sommerferien  

 

 

Punkt 8 Opsamling på Dialogmøde - Dagtilbud 7/11-23 (15 min) 

Ansvarlig Britta m.fl. 

Sagsfremstilling Morten, Sisse og Britta har været til møde.  
Det var et møde – en indledende runde- der handlede om fællesskabende 
og legende læringsmiljøer i daginstitutioner.  
Der var på mødet oplæg angående: 
- udsatte børn og familier.  
- understøttelse af læringsmiljøet i børnehaverne 
- inkluderes der for mange børn i daginstitutionerne? 
- hvordan arbejdes der med overgangen fra børnehave til skoledel. 
- Støttemidler i børnehaverne. Pengene bliver hurtigt brugt fra den pulje, der 
er sat af til uddeling.  
 

Bemærkninger Dette var første del af en række møder på området. 
 

Beslutning  
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Punkt 10 Orientering (5.min) 

Ansvarlig a. Ved formanden: ingen bemærkninger 
b. Ved skolelederen: se nedenstående 
c. Ved andre: ingen bemærkninger 

Sagsfremstilling ME:  

• Der kommer en rapport af den brugertilfredshedsundersøgelse, som 
skolebørns forældrene har haft mulighed for at besvare.  

• Der er kommet en rapport om elevernes sygefravær. Der er relativt 
højt sygefravær på Tre Ege Skolen.  
Det er værd at være opmærksom på, hvad der er årsagen til det høje 
sygefravær.   

Bemærkninger  

Beslutning  

 

Punkt 11 Fremtidige punkter (5.min) 

Ansvarlig alle 

Sagsfremstilling  

Punkter til 
næste møde 

• Mad i dagtilbud med henblik på ensretning af det tilbud der gives 

• Økonomi 

• Skolens erfaring med brug af forældrerådslagning 
 

Beslutning   

 

EVT. Rasmus: det er svært at få tid til punktet evt., da tiden ofte er overskredet. 
Måske er vi nødt til at have færre punkter. Britta og ME aftaler nærmere.   
 
Der har været en udfordring med at der var cykler, der blev ødelagt på 
Ryslinge. ME har ikke hørt nærmere om sagen.  

 


